
Protokół Nr 6

z posiedzenia Komisji Gospodarczo-Finansowej , Rolnej i Ochrony Środowiska 
z dnia  18 marca 2003 r.

W  posiedzeniu  Komisji  uczestniczyli  radni  –  członkowie  Komisji  wg  załączonej  listy
obecności  ,Kierownik  ref  Gospodarki  Gruntami  ,  Gospodarki  Komunalnej  i  Ochrony
Środowiska R. Iwaśków, W –ce wójt Gminy E. Adamczyk , Wójt Gminy Pabianice H. Gajda.
Posiedzeniu  przewodniczył  Przewodniczący  Komisji   J.  Kołacz,  który  przedstawił
następujący  porządek dzienny posiedzenia : 

1. Omówienie materiałów na sesję Rady Gminy 
 
a/  Stan  działań  w  zakresie  ekologii  w  gminie  Pabianice  na  tle  zmieniających  się
przepisów. a także celowości wykorzystania Funduszu Ochrony Środowiska ,

b/ Rolnictwo Gminy Pabianice na tle wymogów związanych z wstąpieniem do Unii
Europejskiej 
c/ informacja o przygotowaniach i przebiegu zebrań sprawozdawczo- wyborczych w
samorządach wiejskich / wybór sołtysów i rad sołeckich / Gminy Pabianice 
c/ omówienie projektów uchwał .

2. Zapoznanie Komisji z harmonogramem inwestycji i remontów na 2003 r. 

Ad. pkt. 1 .

Kierownik ref. Gospodarki Gruntami , Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska
 R. Iwaśków  przedstawił informację na temat stanu działań ekologii w Gminie Pabianice
na tle zmieniających się  przepisów , a także celowości wykorzystania Funduszu Ochrony
Środowiska . 
Przedstawiony materiał pisemny znajduje się w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący  Komisji  J.  Kołacz  zwrócił  się  z  pytaniem  jaka  jest  możliwość
skorzystania przez Gminę  ze środków pomocowych - Sapard.
Kierownik R. Iwaśków poinformował, uczestniczył w szkoleniu odbytym w tym temacie. 
W  pierwszej  kolejności  musi  być   zawarta  umowa  między  Rządem  Polskim  ,  a
przedstawicielem Unijnym  i to oni będą określać termin składania wniosków , po czym są
2 miesiące  do ich rozpatrzenia,  na  końcu ogłaszany jest  przetarg .  Biorąc  pod uwagę
powyższe  wymagania  i  czynności  w   roku  bieżącym  byłoby  trudno  o  uruchomienie
inwestycji , ewentualnie późną jesienią  co jest terminem niesprzyjającym podejmowaniu
inwestycji . Inwestycja powinna być ukończona w miesiącu sierpniu przyszłego roku.

Przewodniczący Komisji  - do  poczynienia wszelkich starań związanych z powyższym
pozostaje nam  ¾ roku.

Kierownik  R.  Iwaśków  przedłożył  także  materiał  przygotowany  przez  pracownika
Ośrodka Doradztwa Rolniczego p. Marię Lubowicką 
Materiał pisemny stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 



Wójt  Gminy  H.  Gajda  poinformował  ,  że  w  Urzędzie  Gminy  zatrudnione  są  przez
Powiatowy Urząd Pracy 2 absolwentki d/s. integracji z Unią  Europejską . 
 
Są  to  młode  osoby  ,  które  dopiero  zdobywają   wiedzę  na  temat  Unii  Europejskiej,
uczestniczą  w  szkoleniach  ,  a  także  przy  pomocy  pracownika  Ośrodka  Doradztwa
Rolniczego organizują zebrania na temat Unii Europejskiej w naszych sołectwach.

Komisja  dyskutowała  nad  sensownością  przepisów  rządowych  takich  jak  właśnie
umożliwienie  zatrudnienia  absolwentek  na etatach pracowników ds. udzielania rolnikom
informacji na temat Unii Europejskiej .

Komisja  postawiła  wniosek  do  Wójta  Gminy  o  umożliwienie  funkcjonowania  w
Urzędzie  Gminy  punktu  konsultacyjnego  d/s.  Unii  Europejskiej  w  określonych
stałych dniach i  godzinach ,  w których można byłoby przekazywać mieszkańcom
zainteresowanym  jak najszersze informacje. 

Materiał  w zakresie rolnictwa Gminy Pabianice na tle wymogów związanych 
z wstąpieniem do Unii Europejskiej został  przyjęty w głosowaniu 7 głosami za , przy 
1 głosie wstrzymującym się 

W dyskusji na d materiałem dot. stanu działań w zakresie ekologii w Gminie Pabianice na tle
zmieniających się  przepisów  ,  a  także  celowości  wykorzystania  środków radny G.  Sulej
wnioskował   ,  aby  pojemnik   przeznaczony do  selektywnej  zbiórki  śmieci  ustawić  przy
strażnicy Osp , a nie przy szkole , będzie on wówczas bardziej wykorzystany 

Radna Muszczak D. zwróciła uwagę , aby zastanowić się nad możliwością wyboru bardziej
konkurencyjnego  zakładu  komunalnego  ,  albo  może  podjęcia  rozmów  z  Zakładem
Gospodarki Komunalnej w celu obniżenia stawki za wywóz nieczystości z terenu Gminy.

Kierownik  R.  Iwaśków  –  umowy z  Zakładem Gospod.  Komunalnej  zawierane  są  przez
każdego  odbiorcę   indywidualnie  Teraz  Gmina  posiada  umowę  z  Zakładem  Gospodarki
Komunalnym na  wywóz nieczystości na 3 tys. ton , Gmina dopłaca kwotę  30 tys zł rocznie
do umów na wywów nieczystości dla mieszkańców z naszej Gminy.
Można  byłoby rozważać  sprzedanie  koncesji  na  wywóz  nieczystość  z  naszej  Gminy  dla
innego zakładu . 
Komisja podjęła temat sprzedaży worków na śmieci przez Zakład Gospodarki komunalnej . 
/w  regulaminie  utrzymania porządku na terenie Gminy Pabianice jest zapis , iż worki na
śmieci  sprzedawane są  tylko mieszkańcom ,  którzy posiadają  zawartą  umowę z  ZGK na
wywóz nieczystości  / 

Komisja postawiła wniosek o przeanalizowanie możliwości zmniejszenia populacji lisów,
których ilość gwałtownie wzrosła , a które zagrażają  pozostałym zwierzętom takim jak
bażanty zające oraz czynią  szkody w gospodarstwach .

Materiał  dot. Stanu działań w zakresie ekologii w Gminie Pabianice na tle zmieniających się
przepisów , a także celowości wykorzystania Funduszu Ochrony Środowiska został przyjęty
przez Komisję w głosowaniu jednogłośnie 



W dalszej części Kierownik . Iwaśków przedstawił projekt uchwały , którego załącznikiem
jest Regulamin utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Pabianice . 
/ projekt uchwały wraz z Regulaminem stanowi załącznik do niniejszego protokołu/ 
Komisja do Regulaminu wniosła następujące poprawki ;

1. W § 5 ust 2 odwołujemy się do § 14 / a nie tak jak jest zapisane , iż do § 17 / 
2. W § 6 wykreślamy punkt 2 .
3. W § 8 ust. 2 zapisuje się w brzmieniu „ Oznakowanie pojemników , o których mowa

w ust. 1 , powinno być trwałe i umożliwiać identyfikację właściciela .

Przedłożony tekst uchwały wraz z poprawkami powyższymi został zaopiniowany przez
Komisję w głosowaniu jednogłośnie .

Projekty uchwał z zakresu budżetu Gminy przedłożył W – ce wójt Gminy E. Adamczyk
Były to następujące projekty uchwał :
-zmian w budżecie Gminy Pabianice na 2003 r. w związku z ustaleniem ostatecznych kwot
subwencji  ,  dotacji  celowych i  udziałów gmin w podatkach stanowiących dochód budżetu
Państwa ,
zmian w budżecie Gminy Pabianice na 2003 r. / dot. zwiększenia planu wydatków  w dziale
758 – różne rozliczenia  o kwote 177,337 ,powstały niedobór budżetowy w kwocie 177,337
zł. pokryty zostanie nadwyżką budżetową z lat ubiegłych , 
zmian w budżecie Gminy Pabianice na 2003  / dot. zwiększenia planu wydatków w dziale
710- działalność usługowa 710  o kwotę 500,500 są to wydatki na wniesienie wkładów do
Spółdzielni Gminnej „S Ch” 
Powyższe  uchwały  zostały  zaopiniowane  przez  Komisje  w  głosowaniu  jednogłośnym  ,
jedynie nad uchwałą w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2003 r. dot. wniesienia wkładów 
do  Gminnej  Spółdzielni  głosowanie  było  następujące  :  7  głosów  za  ,  przy  1  głosie
wstrzymującym się 
Teksty powyższych projektów uchwał znajdują się w załączeniu do niniejszego protokołu.

Komisja  zapoznała  się  z  projektem   uchwały  o  ustaleniu  wynagrodzenia  Wójta  Gminy
Pabianice  wraz  z  uzasadnieniem  /  treść  projektu  uchwały  oraz  uzasadnieniem   stanowią
załącznik do niniejszego protokołu . 
Komisja projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie w głosowaniu jednogłośnie.  

Komisja podjęła temat nad uchwałą , która została zdjęta z porządku obrad poprzedniej sesji
tj. 26 lutego br.  w sprawie uchylenia uchwały RG P Nr X/100/99   w sprawie przekazania
mienia komunalnego Gminy Pabianice do korzystania sołectwu Rydzyny. 
Komisja  Gospodarczo-Finansowa  i  Organizacyjna  odbyła  w  tej  sprawie  wyjazdowe
posiedzenie  w dniu 5 marca br do Rydzym celem obejrzenia budynku, na którym zostały
wypracowane  wnioski / wnioski zapisane są w   protokole  Komisji Gosp. Finan. Rolnej i
Och. Śrd. z dnia 5 marca 2003 r. 
Przewodniczący  Komisji  poinformował  ,  że  do  dziś  nie  wpłynęły  do  Komisji  żadne
dokumenty w tej sprawie o które występowała Komisja w swoich wnioskach .Jutro czyli dnia
29 marca br upływa termin dostarczenia ich przez Rade Sołecką .

Obecny na  posiedzeniu  Wójt  Gminy poinformował  ,  że  wiadomym mu  jest  z  informacji
uzyskanych od Rady Sołeckiej , iż ta posiada środki finansowe na swoim koncie pozyskane z
wynajmu za lokal w budynku starej szkoły. 
Ponadto wójt informuje , że na dzień dzisiejszy jest w posiadaniu opinii  rzeczoznawcy w/g ,
której budynek wymaga remontu , należy zastanowić się dla kogo? 



Radny  Z.  Gąsiorek  poinformował  ,  że  wiadomym  mu  jest  ,  że  sprawozdanie  jest
kompletowane przez Rade Sołecką  .
Przewodniczący Komisji zwrócił się z pytaniem do Komisji , czy oczekujemy do określonego
przez Komisje dnia , w którym mają być ostatecznie dostarczone dokumenty i w przypadku
ich dostarczenia zwołujemy w tej sprawie posiedzenie , czy też występujemy z wnioskiem o
zdjęcie powyższej uchwały z porządku obrad sesji w dniu 26 marca br. 
Komisja postanowiła  , iż uchwała powinna być oddalona z porządku obrad najbliższej sesji
do czasu uzyskania wszelkich wymaganych dokumentów. 
Za  wnioskiem  o  zdjęcie  z  porządku  obrad  najbliższej  sesji  projektu  uchwały  w  sprawie
uchylenia uchwały Rady Gminy  z dnia 20.X.1999 r. / Nr X/100/99/ Komisja opowiedziała 
się jednogłośnie.

Ad. pkt. 2 . 

W –ce wójt Gminy przedłożył informację na temat planowanych inwestycji w roku 2003 . 
jest to załącznik nr 14 do budżetu Gminy Pabianice na rok 2003. 
Ponadto poinformował ,że nie możliwym jest aby ściśle określić terminy ich zakończenia .
Termin  może być określony wówczas  kiedy zostaną  ogłoszone  przetargi  ,  może  zaistnieć
także  taka  sytuacja  ,  iż  któryś z  oferentów wniesie  protest  do  Komisji  Arbitrażowej  ,  w
związku z czym termin zakończenia inwestycji  automatycznie się przesunie. 
Wójt informuje także , że w przyszłym tygodniu jest umówiony z prezesem Firmy budującej
drogi  w  celu  lustracji  naszych  dróg   pod  kątem  ,  czy  będą  się  nadawały  do  takiego
utwardzania jak droga /Piątkowisko – Kudrowice/ 
Komisja przyjęła informację Wójta do akceptującej wiadomości.
Na tym posiedzenie Komisji zakończono.

Posiedzeniu przewodniczył:
Przewodniczący Komisji
Gospodarczo-Finansowej, Rolnej 
i Och. Środ.

Jacek Kołacz
Protokołowała:

Urszula Czerwonka 


